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Klockan 09.00-12.00 

Paragrafer §§ 25- 34 

Beslutande Ledamöter Anders Rubin (S) ordförande  

Anders Nilsson (S)  

Christina Dahlvid (S) 

Håkon Svenson (L) 

Anders Andersson (V) 

John Roslund (M)  

Kay Wictorin (C) 

Nadja Strand (SD) 

Christer Bengtsson (SD) ersätter Sven Sandram (SD) 

 

Susanne Björkenheim (PRO) 

Ragnar Danielsson (PRO) 

Ingrid Mardell (PRO) 

Preben Andersson (PRO) ersätter Preben Karlsson (PRO)  

Birgitta Hultgren (PRO) 

Jan Tingström (SPF) 

Lena Jarnbring Lindholm (SPF) 

Anders Haak (SPF)  

Ulla-Britt Mattisson (SKPF) 

Gun-Britt Eriksson (SKPF) 
 

 

 

Lennart Sandgren (SKPF) 
Marie-Anne Booth (SKPF) ersätter Ingrid Ahlqvist (SKPF) 
 

Övriga Ingela Löfqvist-Kressander, Stadskontoret 
Ilona Holmgren, sekreterare, Stadskontoret 

 
§ 25 Mötet öppnas 
 Ordförande hälsar alla hjärtligt välkomna och förklarar mötet öppnat. 

 
§ 26 Val av justerare 
 Gun-Britt Eriksson väljs att justera protokollet. 

 
§ 27 Fastställa dagordning 
 Dagordningen fastställs med tillägg av punkter under aktuella ämnen och 

övriga frågor. 
 

§ 28 Information om Malmö stads kostenhet och dietister 
 Eija Örberg, Karolina Lindén och Gertrud Sonesson-Wessman från hälsa-, 

vård- och omsorgsförvaltningen hälsas välkomna. 
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Eija enhetschef på kostenheten presenterar bakgrund om kostenheten som 
bildades 2017. Enheten samlar kompetens avseende måltider och arbetar 
med att säkra jämn kvalitet på måltider, likvärdighet och näringsriktig, säker 
mat. 
Verksamheten följer nationella riktlinjer om mat som en del av omvårdnad. 
Det serveras omkring 1000 måltider på särskilda boenden (SÄBO) från 
Matildenborgs kök, Rönnbäret och enstaka boendekök. Omkring 300 får 
mat från boende som lagas på plats. 
 
Karolina, en av två dietister ansvarar för utbildning av omvårdnadspersonal, 
och bidrar med nutritionskompetens konsultativt gentemot sjuksköterskor 
och i nätverk. Digital utbildning och film har använts under pandemin på 
SÄBO. En utbildningsfilm visas. 
Framöver planeras grund- och vidareutbildningar för måltidsombud på 
SÄBO, för sjuksköterskor om näringsdrycker och ett nytt nätverk för 
sjuksköterskor i ordinärt boende. Utbildningar utgår från FAMM (five 
aspects meal model) med frågor om rummets, mötets, produktens, 
stämningens och styrsystemets betydelse för måltiden. För personal i 
ordinärt boende planeras liknande utbildningar med fokus på att servera 
måltider för äldre och vad bra mat är. Samarbete sker med mötesplatserna 
om nutritionsfrågor. 
 
Gertrud, projektledare har i uppdrag att i år utveckla måltiderna enligt 
uppdrag från hälsa-, vård- och omsorgsnämnden. Bakgrunden är bristande 
nöjdheten i brukarundersökningar på SÄBO gällande mat och måltider. 
I inventering har det ingått 92 intervjuer, översyn av styrdokument, besök i 
verksamheter och omvärldsutblick. Mest kritik har framförts om menyerna. 
En menygrupp har startats upp med kockar, måltidsombud, dietist och 
måltidsutvecklare för att förbättra menyer. Nattfasta och mellanmål 
omfattas. Arbetet har fokus på dialog, vad som går att göra bra och att göra 
skillnad på helg- och vardagsmat. Vinsterna med att prata med varandra är 
stora. Livsmedelsverkets styrdokument används. Efter återkoppling till 
ledningsgruppen och till nämnden ska fler åtgärder planeras. 
 
Frågor från ledamöter besvaras. 
Matgästernas synpunkter i detta skede förs fram via måltidsombud, kritik 
som framförts har handlat om hur menyn ser ut, om enformig mat, konstiga 
måltidskombinationer och ingen skillnad mellan helg och vardag. Närheten 
mellan kök och brukare är avgörande att lättare tillgodose önskemål. 

Det framförs av ledamöter höga matkostnader, likvärdighet och att maten 
”äter upp” förbehållsbelopp. Förbehållsbelopp garanteras. Vid dålig 
ekonomi efter hyra och avgifter sätts kommunens avgift ner. Det ska 
försäkra att den enskilde har pengar kvar. Bäst hushållning och hållbarhet 
uppnås om maten upplevs god och inte kastas. Om maten inte är god äter 
man inte den. 

Vikten av måltider utöver huvudmålet lyfts fram. I verksamheten planeras 
omtag med ett fokus på dygnets måltider och nattfasta. Många chefer ger en 
enhetlig bild att utbildning är viktig. Förhållande mellan grundutbildning för 
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undersköterskor och den tid som i verkligen läggs till mat och måltider är 
inte proportionellt. 

Farhågor väcks om att minskning av kött riskerar minska protein till äldre. 
Verksamhetsföreträdare uttrycker att ”vi är i brukarens hem” och arbetet 
med servicen och maten ska utgå från att det sker på det sätt den enskilde 
önskar för att uppnå kvalitet för den enskilde. Det upplevs inga större 
målkonflikter i verksamheten mellan klimatsmart och ekologiskt, de som 
förekommer går att lösa i praktiken. Måltider näringsberäknas med stöd av 
kostdatasystem för att menyer ska hålla rätt näring och proteinhalt och 
nationella riktlinjer följs. 

Ordförande tackar för presentationen. Underlaget kommer att skickas ut. 
 

§ 29 Information om coronasituationen 
 Ordförande informerar att en person i verksamheten har varit smittad, men 

blev inte sjuk. I princip sker nu smittspridning bland unga och barn i 
högstadieåldern. Fortfarande har stora grupper i äldre åldrar inte vaccinerat 
sig, vilket innebär en risk att bli rejält sjuka vid smitta. Alla i verksamheten 
har erbjudits vaccin mot covid, och kommer erbjudas influensavaccin samt 
tredje covidsprutan.  

Frågan lyfts om personal som inte vill vaccinera sig, Ordförande svarar att 
det saknas stöd för att tvinga och motivera utifrån nuvarande läget kring 
smitta, det måste finnas ett problem att lösa. 0,2 procent av individer som 
tagit vaccin har blivit återsmittade. Sjukvården möter främst de som inte är 
vaccinerade.  
Inledningsvis vaccinerades ca 80 procent och bland chefer upplevs det som 
litet problem att personal inte vill vaccinera sig. Det finns inga uppgifter om 
vem regionen vaccinerat och var de finns i Malmös verksamheter. 
 

§ 30 Uppföljning avgift parkering för rörelsehindrade 
 I juni tillskrev rådet fastighets- och gatukontoret om att få vara 

remissinstans. Enligt deras planering planeras ärendet till tekniska nämnden 
30 november och 21 december till kommunfullmäktige. Ingela har efterlyst 
besked om när rådet kan få ärendet på remiss, men inte fått något svar ännu. 
 

§ 31 Aktuella frågor 
 Årskonferensen. Ingela önskar besked av rådet om fysiskt möte ska ske, med 

bakgrund i att det aviserats nationellt att släppa restriktioner.  
Arbetsutskottet föreslog för programmet uppföljning av digitalt tema från 
förra året alternativt hur äldres behov och förutsättningar vägs in när staden 
planeras och att konferensen inleds med en historisk tillbakablick om Malmö 
som stad. 
Förra årets årskonferens hade digitalt tema. Rådet ger därför Ingela i 
uppdrag att planera för fysiskt möte med stadsplanering som tema enligt 
förslag.  

PRO om budget. PRO önskar veta mer om budgetskrivelser som nämnderna 
tar fram. Ordförande svarar att inriktning för budget idag är stora ramar som 
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tar hänsyn till förändringar i lagar, demografi med mera men att budget inte 
på samma sätt som tidigare skrivs i kronor.  

PRO om ”nära och god vård”. Vård flyttar hem till individer och när kan man 
som äldre säga nej? Hur beräknas bemanning och bistånd när många bor 
kvar hemma. Rådet föreslår god och nära vård till nästa års verksamhetsplan 
då även primärvården inkluderas.  

Ensamåkning färdtjänst gäller fram till 31/12, i mån av plats. Lena Jarnbring 
Lindholm (SPF) ingår i referensgrupp för färdtjänst och informerar att 
gruppen önskat få skriva in ny rutin att det vid särskilda förhållande får vara 
ensamåkning. Ensamåkning sjukresor kräver att resenären har ett läkarintyg 
som styrker behovet. 
 

§ 32 Organisationerna informerar 
 SPF är glada för att åter kunna träffas fysisk. Årsmötet kommer att 

genomföras fysiskt och de 15 lokalföreningarna i Malmö har haft fysiska 
möten. Samarbete sker med Malmö stad, lokalen på Baltzargatan är 
renoverad och öppen flera dagar i veckan, det planeras kurser och samkväm. 
Alla som vill är välkomna. 

PRO samarbetar också med Malmö stad och man ser fram emot att 
verksamheter kommer igång. Det har planerats studiecirklar i att använda 
mobiltelefon och plattor med hittills bra erfarenheter. Det finns stort arbete 
att göra. Seniorkollo i Malmö saknar lokaler och vid hyra tar man bra betalt. 
Många sitter hemma ensamma och träffar inte folk. Man vill sammanföra 
ensamma. PRO ska göra en skrivelse till Malmö stad om att öppna upp 
lokaler som finns. PRO Husie haft fysiska möten på samorganisationer, 
eftersom egna lokaler saknas. 20 cirklar startar upp i under hösten. 

SKPF ser också fram emot att träffas mer fysiskt. Föreningen har haft 
fysiska medlemsmöten och har genomfört sin första utflykt på ett och ett 
halvt år, en resa som gick till Skagen.   

I dialogen framför ordförande att kollo utreddes 2019. Då konstaterades att 
seniorkollo kan anordnas av pensionärsorganisationerna. Malmö stad har 
lokaler i Vomb men dessa har inte kunnat hyras ut på grund av riktlinjer 
under pandemin. Men framöver bör det vara möjligt. 
 

§ 33 Övrigt 
 Köpenhamns äldreråd har haft nyval och det är deras tur att anordna Trebymöte. Med 

hänsyn till pandemin föreslår de att Köpenhamn anordnar möte till våren. 
Rådet skriver svar i vilket det framgår att Malmö gärna deltar till våren. 

Digital uppkoppling Lennart Sandgren (SKPF) framför att äldre inte får tillgång 
till digital tillgänglighet. På medlemsmöte finns stort intresse, men många 
kan och vågar inte ta nästa steg. Det mesta kräver digital tillgänglighet.  

Ordförande informerar om att frågan har behandlats. Ingela informerar om 
årskonferensen som finns kvar på film från förra året, och att det går lägga 
ämnet till nästa års verksamhetsplan.  

Inbjudan till förändringsarbete fastighets- och gatukontoret. En inbjudan har skickats 
till rådet om att bjuda in deltagare bland seniorer i förändringsarbete och 
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utveckling av tillgänglighetsarbetet. Ingela skickar ut inbjudan till 
organisationernas ordförande. 
 

§ 34 Mötet avslutas 
 Ordförande konstaterar att rådet blivit bra på digitala möten och förklarar 

mötet avslutat. 

 
 
 
 
 

Ordförande  

 Anders Rubin 

Sekreterare 

 

 Ilona Holmgren 

Justerande 

 

 Gun-Britt Eriksson 

 
 


